
Zlivan d 1www.zliv.cz

ZlivanZpravodaj města Zliv - Léto 2016

Dětský den Města Zliv  i  „Mydlák“ bez vody?  i  Virtuální Univerzita  
třetího věku  i Soutěžní jaro u Hlubockých Princezen i Zlivská kytara 2016 
  i Folklórní soubor Bystřina i První zlivský karneval  i Jaroslav Samson Lenk 

ve Zlivi  i 5. zlivský štafetový maratón a 3. dětský půlmaratón

Za název výstavy, která se konala 
2. 3. – 29. 4., byl zodpovědný jen divák. 
Mohl si s ním hrát, jak chtěl, ponořený 
v knížkách hledat sebevtipnější defini-
ce. Nicméně my vystavující jsme prostě 
a jednoduše chtěli ukázat potenciál, kte-
rý se v nás jako mladé generaci skrývá. 

K zhlédnutí byly dva druhy děl: za prvé 
ty, které vznikly při ZŠ a ZUŠ Zliv (mohli 
jsme zpozorovat jakéhosi ledňáčka, brou-
ky, povětšinou tedy zvířecí motivy, protože 
zvíře společně s člověkem dává podklad pro 
pochopení jak zachytit vše viditelné na pa-

pír a pomáhá zdokonalovat práci ruky, o co 
se bezpochyby ZUŠ Zliv snaží), a ty, které 
byly vytvořeny mimo ZUŠ Zliv, ale s urči-
tým procentem odkazu. 

Nevím, zda je to pouze naivita a neza-
svěcenost, ale já – student/ka – vnímám 
určitý kolaps kultury ve Zlivi. Proto také 
krom představení našich prací mohla výsta-
va směřovat k nastolení jednoduchých otá-
zek. Je Zliv dostatečně kulturně vyzbrojena, 
a pokud ne, je lepší za kulturou cestovat ji-
nam? -nebo obecněji, v návaznosti na tuto 
otázku- Žije se mi tu dobře, nepovažuji Zliv 

jen za místo přežívání? Nedokážu porovnat, 
zdali jsou život a kultura nějak hlouběji pro-
pojeny, kdy by život bez kultury nemohl exi-
stovat, ale přesto Vám, Tobě občane města 
Zlivi, zvídavý človíčku, já Jan Mojka, Dani-
ela Prokešová Tereza Štumbauerová, Klára 
Litvíková, Richard Dražan, Vanda Schwar-
zová, Regina Tupá, Aleksandra Zueva, Karo-
lína Nováková, Jana Irová, Marie Irová, Mar-
tin Rothschedl, Dominika Brýdová, Eliška 
Hajíčková a Tomáš Edl děkuji za přízeň.

Jan Mojka

2. 3. – 29. 4. se konala výstava Zúčtování

V letošním školním roce 2015/2016 
se školní družina zapojila do charita-
tivní akce s názvem „Upleť čtverec“ ne-
boli „Knit a square“.

Charitativní projekt Knit A Square po-
máhá sirotkům, opuštěným dětem a dětem 
s AIDS v Jižní Africe. Odhaduje se, že ta-
kových dětí je v Africe kolem 15 milionů, 
z toho v Jižní Africe kolem 1,4 milionů. 
Čtverce, které lidé pletou a háčkují na ce-
lém světě, jsou v Jižní Africe sešity do dek 
pro děti, o které se nemá kdo starat. Na jed-
nu deku je potřeba 35 čtverců.

Cílem je vytvořit – uplést nebo uháč-
kovat čtverec libovolného vzoru a barvy 
o rozměrech 20×20cm. Lze použít přízi 
syntetickou nebo kombinaci vlny s umělou 
příměsí. Hlavně, aby pak pokrývka ze čtver-
ců byla hřejivá, příjemná a nekousavá.

Čtverce jsou dobrovolníky sešívány až 
na místě. Dobrovolníci kombinují v každé 
dece čtverce poslané z různých konců světa, 
různé barvy, vzory a styly. Pokud by byly za-
slány již sešité celé deky, musela by organizace 
Knit a Square platit za každý kus dovozní clo.

Nápad pomoci osiřelým a nemocným 
dětem v Africe touto netradiční cestou se 
nám všem zalíbil. S dětmi jsme si vyprávěli 
o těžkém životě afrických sirotků a rozhod-
li jsme se do projektu zapojit.

Začátky nebyly mnohdy lehké, některé 
děti samozřejmě neuměly ani plést, proto 
jsme se vše učili od základů. Teď háčkujeme 
a pleteme ve školní družině každý čtvrtek. 
K naší iniciativě se připojili i někteří rodiče 
a prarodiče dětí. Za necelý půlrok se nám 
takto podařilo uplést skoro 200 čtverců 

a stále v práci pokračujeme, abychom po-
mohli vytvořit co nejvíce dek.

V projektu budeme pokračovat i v příš-
tím roce 2016/2017 a může se zapojit kdo-
koliv. Více informací o tomto charitativním 
projektu získáte i na adrese http://www.
knit-a-square.com.

Vladislava Božovská

Charitativní projekt školní družiny – upleť čtverec
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Naše město nevzkvétá?
Na článek v posledním vydání Zliva-

nu, „Naše město nevzkvétá“ jehož autorem 
byl Ing. Jan Koudelka, zastupitel za hnutí 
Občané pro Zliv a předseda finanční-
ho výboru zastupitelstva, jsem reagoval 
na sociálních sítích. Jak já, tak i redakce 
Zlivanu dostávala podněty na zveřejně-
ní odpovědi v dalším čísle, aby si ji mohli 
přečíst i ti, kteří nemají možnost sociální 
sítě sledovat. Takže k jednotlivým bodům.

Úplně mi unikla souvislost mezi nedo-
statkem informovanosti koaličních zastupi-
telů a tím, jak píše Ing. Koudelka, že přesto 
nebo právě proto se můžeme těšit na dvě 
podia. Jenom na vysvětlenou k těm podiím. 
Součástí rekonstrukce Mydláku je i úprava 
oplocení. Od současného vstupu k poklad-
ně až po vjezd k chatkám bude nahrazeno 
dřevěnými palisádami. Po zbouraných ka-
binách vznikne prostor, který se nabízí jako 
klidová zóna s možností vytvoření místa 
pro odpočinek a dětské hry. Aby prostor po-
skytoval stín, bude zde instalováno lehké 
zastřešení z plachtoviny. Tento prostor lze 
v budoucnu využít k pořádání různých akcí, 
ale žádné klasické podium tu nebude. Podle 
ohlasů soudím, že většina Zliváků souhlasí 
s rekonstrukcí Mydláku a je škoda minulých 
let, kdy se z neznámých důvodů neprovádě-
la ani základní údržba. Na místě bývalého 
statku u Pražáků nám minulé vedení měs-
ta chtělo zřídit sběrný dvůr. My plánujeme 
opravit obvodové zdi, vnitřní prostor částeč-
ně zastřešit a vytvořit zde prostor pro pořá-
dání kulturních akcí a místo pro setkávání 
lidí. Ano, v tomto zařízení bude podium. Asi 
se mnou budete souhlasit, že v obou přípa-
dech se jedná o lepší variantu, než nám v mi-
nulosti byla nabízena. 

Rada města je kompetentní k navrhování 
směrů rozvoje a vizí města. Na svém zasedá-
ní se členové shodli na tom, že naše město 
si zaslouží víceúčelové sportovní zařízení, 
které by využívala základní škola pro výuku 
tělesné výchovy a nemusela mrhat částmi 
vyučovacích hodin na přebíhání do soko-
lovny. V odpoledních a večerních hodinách 
by pak zařízení bylo k dispozici zájmovým 
skupinám nebo jednotlivcům. Zastupitelé 
a přítomná veřejnost, byli s tímto zámě-
rem seznámeni na jednání zastupitelstva 
16. 12. 2015, kde byl schvalován rozpočet 
na rok 2016. V tomto dokumentu je, mimo 
jiné, položka 900 000 Kč na studii a pro-

jekt všesportovní haly. Mimochodem, při 
uvažovaném nákladu stavby je to cena pod 
spodní hranicí obvyklé ceny za projektové 
práce. Teprve po schválení rozpočtu mohlo 
být přistoupeno ke zpracování řekněme zá-
měru, který měl být použit k diskuzi přede-
vším s ředitelem a zástupci základní školy 
o využitelnosti, velikosti a umístění. Ve sna-
ze o maximální informovanost byl záměr 
prezentován již na jednání zastupitelstva 
30. 3. 2016 a schůzka se zástupci školy pro-
běhla 4. 4. 2016. Chtěl jsem tím jenom říct, 
že v době uzávěrky minulého Zlivanu neby-
lo s čím veřejnost seznamovat a otázka kdo 
o tom co ví, byla položena opět účelově.

Ne všichni asi vědí, co znamená při zadá-
vání zakázek termín „Výzva k podání nabíd-
ky“ nebo „Marketingový průzkum“. Podle zá-
kona o zadávání veřejných zakázek jsou oba 
způsoby správné a používání jednoho nebo 
druhého způsobu odpovídá zákonu. Je prav-
dou, že druhým, jednodušším způsobem, lze 
oslovit menší místní firmy, nebo firmy s dob-
rou pověstí a vyzvat je k podání jejich návr-
hu na zadávanou akci. Vždy jsou oslovovány 
minimálně tři firmy, z kterých je vybrána ta 
s nejnižší cenovou nabídkou. Tento způsob 
lze používat jen u zakázek malého rozsahu, 
vhodných pro malé firmy. Takže nic se nedělá 
špatně, ale článek Ing. Koudelky zpochybňuje 
i to, že se postupuje podle platných zákonů.

V odstavci o vodném a stočném už není 
pravda téměř nic. Ale postupně. Rada měs-
ta projednala na své schůzi možnost zvýše-
ní nájmu společnosti ČEVAK a v souladu 
s uzavřenou smlouvou doporučila Zastu-
pitelstvu města na rok 2016 nezvyšovat ná-
jemné za užívání vodohospodářského ma-
jetku. Zastupitelstvo tento návrh na svém 
VII. zasedání 3. února 2016 schválilo. Takže 
Rada města nepřekročila své kompeten-
ce. Důvodem pro nezvyšování nájemného 
bylo hlavně to, že každé zvýšení se promítne 
do ceny vody, která je účtována občanům. 
A teď trochu matematiky. Pan Ing. Koudel-
ka uvedl, že při zvýšení nájemného by do-
šlo k navýšení ceny vody o 1,43 Kč/m3. S tím 
jediným lze souhlasit. Pokud dále uvádí, 
že pro jejich domácnost by navýšení bylo 
+73,0 Kč za rok, pak jednoduchým početním 
úkonem dojdete k tomu, že průměrná spo-
třeba na jednoho člena jejich domácnosti je 
cca 28 litrů vody na den. O tomto čísle ne-
chci polemizovat. Doložitelná spotřeba vody 

ve Zlivi na jednoho obyvatele je necelých 
100 litrů a republikový průměr je ještě vyšší. 
Takže průměrná 5. členná rodina by za rok 
zaplatila víc o 261 Kč. I zde jsou uváděny 
„mylné“ informace, které vedou ke zkreslo-
vání skutečností. Není ani pravdou, že město 
nedalo za posledních 15. měsíců do vodovo-
dů a kanalizací ani korunu. V roce 2015 byla 
dokončena rekonstrukce Fučíkovi ulice, kde 
byly vyměněny jak vodovodní, tak kanalizač-
ní řady. V rámci objektivity je nutno říct, že 
akce byla městem plánována již v roce 2014 
za starostování Ing. Koudelky. V plánu však 
chyběla výměna kanalizačního potrubí, kte-
ré muselo být dodatečně profinancováno. 
V letošním roce bude následovat rekonstruk-
ce ulice Boženy Němcové. A to nemluvím 
o plánovaných investicích okolo nadzemního 
vodojemu, tlakové stanice v Bezdrevské atd. 
Opět jsou zde předkládány občanům ne-
pravdivé informace. 

Jsem samozřejmě rád, že pan Koudel-
ka nezapomněl i na některá pozitiva. Ale 
na snížení ceny za svoz odpadu a výměnu 
osvětlení za modernější s menší spotřebou, 
tudíž lacinější, se těžko hledá chyba.

Na článku, Naše město nevzkvétá, zve-
řejněném v prvním čísle Zlivanu 2016, vi-
dím dvě pozitivní věci. První je ta, že veřejně 
dostal možnost se vyjádřit „šéf “ opozice. Ne 
vždycky a ne všude je to možné. A jako dru-
hou pozitivní věc vnímám to, že se vyjádřil. 
Každý si musí udělat závěr sám. Nepodezí-
rám pana Ing. Koudelku, že by na některé 
sporné otázky neznal správnou odpověď, ani 
že by neovládal jednoduchou matematiku. 
O to více je zarážející, že jsou v článku uvá-
děny polopravdy a pokládány otázky, které 
mají záměrně u občanů vyvolávat pochyb-
nosti o činnosti vedení města. Chápu, že opo-
zice nebude tleskat, ale přece jenom by měla 
být objektivní, alespoň ke svým příznivcům 
a neuvádět úmyslně v omyl ostatní.

Závěrem chci ubezpečit všechny obča-
ny města, že budeme minimálně do konce 
volebního období dělat to, v co pan pisatel 
doufá. Zbývající čas budeme skutečně věno-
vat ku prospěchu města, tak aby naše město 
vzkvétalo, a dovolím si skončit rovněž upra-
venou parafrází bývalého prezidenta, aby se 
ve městě nešířila blbá nálada.

Místostarosta města Zliv Milan Drázda

Český svaz včelařů Vás srdečně zve na včelařskou slavnost s bohatým programem v obci Zahájí, která se 
koná pod záštitou hejtmana Jihočeského kraje Jiřího Zimoly, dne 17. září od 13 hodin a na které bude  

odhalena pamětní deska. Více o pamětních deskách se dozvíte v příštím čísle Zlivanu.
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Město Zliv v rámci partnerství se SKUPINOU ČEZ v projektu Oranžový rok 2016 ve Zlivi uspořádá následující akce. 
Dne 8. 5. 2016 se konal Zlivský maraton, 24. 5. 2016 proběhlo Pasování čtenářů v městské knihovně Zliv  

a 20. 8. 2016 se budou konat Slavnosti mrkve.
Všechny výše uvedené akce se již v minulých letech setkaly s kladným ohlasem obyvatel města Zliv a tímto děkujeme SKUPINĚ ČEZ  

za její finanční podporu, díky které můžeme tyto akce uspořádat i v roce 2016.

Informace o městě

Dětský den Města Zliv
Ke Dni dětí dává každoročně Město 

Zliv dětem kulturní či sportovní záži-
tek. Po domluvě s učitelkami i řediteli 
jednotlivých institucí, kdy byly vysly-
šeny přání a požadavky zúčastněných, 
bylo rozhodnuto, že v letošním roce 
bude program rozdělen na tři části tak, 
aby svým složením co nejlépe vyhovoval 
věku dětí.

Děti z mateřské školy takto získaly 
výlet autobusem do českobudějovického 
Hopsária, kde se mohly dosytosti vyřádit, 
užít si spoustu atrakcí, vyzkoušet nové hry 
a ochutnat dobroty z místního občerstvení.

Dne 31. 5. 2016 navštívili žáci 1. - 4. tříd 
představení divadla Elf v kulturním domě 
ve Zlivi, kde shlédli Mikulkovy pohádky, 
jednalo se o pět pohádek. V první pohádce 
o kvíčale a želvičce zachrání dvě ne-
rozlučné kamarádky maličkou planetku 
před invazí žížal. Druhá pohádka vypráví 
pravdivý příběh o tom, jak to chodívá 
v pralese. Třetí pohádka se jmenuje has-
trmaní princeznička. Detektiv Leo Pin-

kalinka se svou stopovací rosničkou dopad-
nou kradačského kočičáka! Čtvrtá pohádka 
o smutném tygrovi je oslavou přátelství 
a fantazie. Pátá pohádka je snovým příbě-
hem o rybáři, který nikdy nic nechy-
til, zavede nás do bublajících mořských 
hlubin. Touto pátou pohádkou zakončili 
herci skutečnými bublinami, což vytvořilo 
v dětských očích veliký úžas.

Třetí částí programu byla cestopisná 
přednáška Dana Přibáně Trabantem napříč 
Tichomořím určená žákům druhého stup-
ně základní školy. Jak se členům komise těž-
ko hledal nápad, čím zaujmout „puberťáky“, 
myslím, že tento přednášející je nadchl. 
Přednáška se konala v kulturním domě, 
s videoprojekcí, kde pan Přibáň promítal 

fotografie a videa z cesty žlutými trabanty, 
maluchem a motorkami a velice poutavě 
a vtipně záběry komentoval. Dan Přibáň je 
nejenom známý cestovatel, režisér, novinář 
a redaktor, ale hlavně nevyčerpatelný pra-
men úžasných historek, zážitků a příběhů, 
které je na cestách s trabanty potkaly. Vy-
právění mělo nejen zábavný, ale i poučný 
charakter, dětem byly nenásilnou formou 
představeny problémy s pěstování palem 
pro výrobu palmového oleje, pořádání ko-
houtích zápasů, které již jsou ve většině 
zemí světa zakázány, ale i setkávání růz-
ných kultur a náboženství. 

Kristýna Vantrubová, Dagmar Vacková
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„Mydlák“ bez vody?
Vážení, v reakci na množící se dotazy, 

stížnosti a protichůdné informace ohledně 
stavu vody v Mydlovarském rybníce musí-
me reagovat a vysvětlit situaci.

Loňského roku oslovilo naší firmu Ry-
bářství Hluboká cz. s.r.o., jako správce uve-
deného rybníka, město Zliv s požadavkem 
možnosti upuštění hladiny v Mydlovarském 
rybníce. Důvodem byla plánovaná rekon-

strukce pláže a s tím spojené ostatní investi-
ce. Po projednání žádosti jsme dospěli k ná-
zoru, že městu umožníme zrekonstruovat 
a revitalizovat pláž a okolní pozemky. I přes 
složitou situaci s převedením vody do níže 
položených rybníků, jsme upustili hladinu 
cca o 1m. Toto snížení hladiny, po konzul-
taci s provádějící firmou, bylo dostačující 
na provedení prací. Samotné práce však kvů-

Nové knihy v knihovně 
MITCHELL, David: Tisíc podzimů  
Jacoba de Zoeta

Historický román s exotickým náde-
chem, úžasnými zápletkami, děsivými ná-
mořními bitvami. Přístav Nagasaki a os-
trov Dedžima, píše se rok 1799… Právě 
tam umístil David Mitchell svého hrdinu, 
mladého úředníka Jacoba de Zoeta, který 
doufá, že nalezne své štěstí. Namísto toho 
jej osud vžene do divokého dobrodružství.

HARMAN, Kristin: Porodní bába  
od řeky Hope

30. léta 20. století, drsné apalačské hory, 
kde se denně odehrávají křivdy i zázraky ži-
vota. Mladá samotářská žena, jejíž minulost 
obestírá tajemství, je nejtalentovanější porod-
ní bába na míle daleko.  Patience si pomalu 
buduje reputaci a přivádí na svět děti, které by 
spolu se svými matkami jinak nepřežily. Její 
schopnosti propůjčované těm nejubožejším 
jsou však lidem v uzavřené a předsudky zamo-
řené komunitě trnem v oku. 

ŠMÍD, Jan: Francie: co v průvodci  
nenajdete

Průvodce, v němž najdete téměř pět 
stovek míst z celé Francie rozdělených 
do devíti kapitol - podle hostitelských měst 
fotbalového mistrovství Evropy. Jeho sou-
částí jsou kromě poetických ilustrací i gas-
tronomické rady pro všechny, kdo do Fran-
cie cestují s velkou chutí!

ZIBURA, Ladislav: 40 dní pěšky do  
Jeruzaléma: o pouti bez cukrové vaty 

Dvaadvacetiletý autor sbalil svůj život 
do 12 kilogramů, hodil batoh na záda a vy-
dal se pěšky do Jeruzaléma. Bez mapy a ori-
entačního smyslu ušel 1 400 kilometrů na-
příč rozpálenou krajinou Turecka a Izraele. 
Jeho cesta je velké dobrodružství, ale je také 
příběhem omylů, pozoruhodných setkání, 
puchýřů a opruzenin. Těšte se na laskavé 
a humorné vyprávění.

MAHLER, Zdeněk: Zdeněk Mahler: ...ale 
nebyla to nuda

Vzpomínková knížka, kterou tvoří 
osobité poznámky, glosy a úvahy vybrané 
z pečlivě vedených deníkových záznamů 
jedné z nejvýraznějších osobností naší kul-
tury. Celek díla mapuje nejen jeho osobní 
a tvůrčí život, ale zároveň reflektuje událos-
ti velké části minulého století s přesahem 
do století současného.

KROISS, Thomas: Léčení bez pilulek  
od A do Z

Známý vídeňský lékař, představuje al-
ternativní i klasické terapie stovky nejčas-
tějších nemocí, jichž se lze snadno vyvaro-
vat. Vysvětluje čtenářům rozličné způsoby 
podpory a obnovy selhávajícího imunitní-
ho systému. Chemické prostředky mohou 
život zachránit, ale nikoho nevyléčí, tvrdí 
dr. Kroiss. V této knize vysvětluje, z jakých 
důvodů se stáváme celoživotními pacienty, 
aniž bychom se uzdravili. Doporučuje ne-
mocným, aby za svou chorobu převzali od-
povědnost a v případě onemocnění zvolili 
tu nejúčinnější a doslova na tělo „ušitou“ te-
rapii. Považuji za lékařsky neetické, pokud 
není pacient informován o všech účinných 
a přitom dostupných způsobech léčby, je 
autorovo klíčové krédo.

KOVAČ, Polonca: Byliny malé čarodějky
Malá čarodějka Lenka se přistěhova-

la k jedné myší rodince a k dalším zvířát-
kům a zasvěcuje je, do tajů apatykářského 
umění. Probírá s nimi 34 léčivých bylin 
a o každé poví to nejdůležitější z odborné-
ho hlediska a všechno to propojuje děním, 
rozhovory, vtipnými situacemi, využívající-
mi i jazykovou komiku, takže si malý čtenář 
ani nestačí uvědomit, že se vlastně učí. 

LAKOSIL, Jan: Souboj bez vítěze:  
Německé přípravy na dobývání  
čs. lehkého opevnění v roce 1938

Kniha je prvním komplexním zpraco-
váním problematiky přípravy německé ar-

mády na dobývání československého lehké-
ho opevnění v roce 1938. Publikace vychází 
z dosud nevyužívaných německých archiv-
ních pramenů, které v mnoha případech 
vyvracejí dosud tradovaná fakta a vnášejí 
zcela nové světlo do osudných událostí 
z přelomu září a října 1938.

Marie Matoušková

Události ve Zlivi

Narodili se
Dagmar Rozvoralová

Eduard Smetana
Robin Burian

Šárka Telingrová
Terezie Čížková
Zdeněk Mikoláš
Tadeáš Novák

Životní jubileum
Marie Pávková ............................... 80 let
Bohumil Holzapfel ........................ 80 let   
František Vařil ................................ 80 let
Marie Vitková................................. 80 let
Růžena Pomejová .......................... 80 let
Zdeňka Kučerová .......................... 85 let
Růžena Špatná ............................... 90 let

Zlatou svatbu oslavili:
Josef a Helena Čejkovi

Bohuslava Plecerová matrika

li nepřízni počasí začaly se zpožděním a do-
končeny byly až v jarních měsících letošního 
roku. Po celou tuto dobu jsme zachovávali 
sníženou hladinu a voda, která mohla být za-
chycena v zimních měsících, protékala ryb-
níkem. Je nutno doplnit, že minimální zimní 
srážky by stejně hladinu vody v rybníce žád-
ným významným způsobem neovlivnily.

Jak je všeobecně známo i tento rok je 
poměrně suchý a tak z výše položených ryb-
níků voda do Mydlovarského rybníka pros-
tě neteče a to ani nyní po celkem vydatných 
deštích. Mydlovarský rybník je zásobován 
vodou ze dvou lokalit. Jednak je to stoka 
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Naše organizace

Pasování na čtenáře ve zlivské knihovně 2016
Dne 24. 5. 2016 proběhlo jako každo-

ročně v Městské knihovně Zliv slavnost-
ní pasování prvňáčků na „Rytíře řádu 
čtenářského“.

42 dětí z prvních tříd, jejich paní učitel-
ky Wohlschlägerová a Matašovská, rodiče, 
prarodiče a známí po úvodním přivítání 
shlédli zábavné vystoupení dětského lout-
kového divadelního souboru paní učitel-
ky Mojkové. Všichni se společně zasmáli 
čertici, která děti naváděla k nejrůznějším 
nepravostem. Anděl pak musel uvádět 
„čertovské rady“ na správnou míru. Další 
pohádkové postavy dětem vyprávěly, jak 
je báječné umět číst a jaké zajímavé knihy 
na ně ve zlivské knihovně čekají. A to už 
se ke slovu hlásila sama „Písmenková krá-
lovna“ v podání paní Bc. Evy Slukové. Děti 
byly pochváleny za to, že se celý rok pilně 
učily a dnes předvedou, jak zvládly umě-
ní čtenářské. Děti předstupovaly statečně 
a často s trémou, ale všechny výborně pře-
četly krátký text a tak je mohla „Písmen-
ková královna“ pasovat na „Rytíře řádu 
čtenářského“. Jako odměnu za svůj výkon si 
každé z dětí odnášelo malý dárek v podobě 
knihy a sladkostí. Legitimace do knihovny 
byla součástí dárku a tak děti už mohou 
do knihovny přijít jako řádně zaregistrova-
ní čtenáři.

Díky sponzorství SKUPINY ČEZ v rám-
ci projektu Oranžový rok 2016 se všichni 
přítomní mohli radovat z krásně prožitého 
dopoledne.

 
V závěru celé akce p. Matoušková, 

knihovnice Městské knihovny Zliv připo-
mněla důležitost čtenářství, nezastupitel-
nost knihy ve vzdělání každého jedince. 
Popřála dětem hezké chvíle s knihou, která 
jim bude vždy dobrým přítelem a bude je 
bavit a provázet celý život.

Marie Matoušková

od Mydlovar, kde sice stále přitéká voda, ale 
je to zanedbatelný přítok. Druhá možnost je 
napouštění z rybníka Blanský tehdy, když 
je rybník „na plné vodě“. A právě Blanský 
rybník a i rybníky výše položené jsou v sou-
časné době vlivem sucha také poloprázdné. 

Stížnosti se dále týkaly skutečnosti, 
že z Mydlovarského rybníka odtéká voda 
do rybníka Knopr. K tomuto je nutno do-
dat, že Knopr Malý byl díky nedovolené 
manipulaci s výpustným zařízením skoro 
vypuštěn. Muselo tudíž dojít k přepuš-
tění části vody z Mydlovarského rybníka 
do Knopru. Ale jak si každý může spočítat 

přepuštění vody z v současném stavu cca 
třiceti hektarového rybníka do ani ne dvou-
hektarového rybníka nemá podstatný vliv 
na výšku hladiny v „Mydláku“. I tak stále 
dochází k neoprávněnému manipulování 
na přepouštěcím zařízení, kdy je voda stá-
le zastavována a tak se napouštění rybníka 
podstatně protáhlo. 

Také by si většina stěžovatelů a nespo-
kojenců, kteří mají kolem Mydlovarského 
rybníka rekreační objekty, měla sáhnout 
do svědomí. Minimálně každá druhá chata 
má do rybníka zabudované ať už čerpadlo 
nebo alespoň hadici a čerpají nepovoleně 

vodu pro vlastní využití. 
Ač se to nezasvěcenému nezdá, 

na množství vody má dále podstatný vliv 
i odpar z vodní hladiny.

Tímto jsme snad srozumitelně vysvět-
lili problematiku s hospodařením s vodou 
v Mydlovarském rybníce a každý soudný 
člověk toto musí pochopit. Samozřejmě 
i naší snahou je mít rybníky napuštěné, 
jak se říká „na plné Vodě“. Avšak okřídlené 
a používané heslo „Poručíme větru, dešti“ 
neplatilo kdysi a neplatí ani nyní.

vedení firmy  
Rybářství Hluboká cz. s.r.o.
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Kulturní a spolková činnost

Ve školním roce 2015/2016 naše kon-
zultační středisko úspěšně dokončilo 
již devátý semestr Virtuální Univerzity 
třetího věku. Tentokrát jsme měli velmi 
zajímavé téma – „Hudební nástroje“. Všich-
ni jsme se shodli, že toto téma zatím bylo 
nejhezčí ze všech, které jsme doposud ab-
solvovali. Několik studentek se zúčastnilo 
i minikurzu hry na zobcovou flétnu, kde se 
naučily základy a na závěr kurzu si společ-
ně zahrály i pár písniček. Během semestru 
jsme si ještě lekce obohatili přednáškou 
o dudách pana ředitele Mgr. Jana Režného 
a s harmonikou mezi nás přišel MgA. Petr 
Ferebauer. Poslechli jsme si ukázky vážné 
hudby, ale i „lidovky“, a zazpívali si.

 Provozně ekonomická fakulta ve spo-
lupráci s jednotlivými středisky pořádá 
na konci každého semestru závěrečné semi-
náře. Zatím jsme se žádného nezúčastnili 
a předávání absolventských listů si organi-
zovali sami. Letos však závěrečný seminář 
pořádalo KS Borovany a tak jsme se roz-
hodli, že do blízkého městečka vyrazíme 
na zkušenou.

Ráno 17. 5. 2016 jsme vyrazili. Již začátek 
cesty byl dobrodružný, protože v jednom 
autě se řidičce v Českých Budějovicích zlo-
mil v zapalování klíček. Zažili jsme trochu 
vzrušení, napětí, ale i humoru. Do Borovan 
nakonec všichni dorazili včas. KS Borovany 
nás překvapilo milým přivítáním a vzornou 
organizací. Dopoledne jsme se zúčastnili 
společné části. Za naše středisko přebírala 
absolventské listy naše nejstarší studentka – 
paní Marie Vlčková. Na odpoledne pro nás 
byla připravena komentovaná prohlídka Bo-
rovan, prohlídka „Augustiniánského klášte-
ra“ a chráněné dílny „Nazaret“. Závěrečné-
ho semináře se zúčastnila většina studentek 
a všechny si výlet užily.

V letním semestru letošního školního 
roku absolvovalo a pak i promovalo dalších 

pět studentek z našeho konzultačního stře-
diska. Promoce v aule České zemědělské 
univerzity se konala 19. 5. 2016. Promoční 
listy za všechny studentky přebírala paní 
Anna Vancová. Byl to opět nezapomenu-
telný zážitek pro všechny zúčastněné. Výlet 
do Prahy jsme si ještě obohatili návštěvou 
tropického skleníku v areálu vysoké školy. 
Prohlídku skleníku jsme měli i s odborným 
výkladem. Všichni jsme se toho snažili vy-
užít kladením různých dotazů, např. proč 
nám nekvetou orchideje nebo usychá roz-
marýn.  Bonbonkem na závěr byl společný 
oběd. Ani cestou domů jsme se nenudili 

a ve vlaku jsme zažili spoustu legrace.
Samozřejmě, že „naše univerzita“ ne-

končí. Na podzim začneme studovat nové 
téma: „Dějiny oděvní kultury II“. Tentokrát 
se podíváme do období po Bílé hoře, kdy 
Evropu decimují hrůzy třicetileté války, 
abychom byli následně oslněni nádherou 
dvora Krále Slunce Ludvíka XIV. Neodmy-
slitelnou součástí studia budou opět různé 
přednášky, kurzy a školní výlet.

Zdroj: www.e-senior.cz

Bc. Naděžda Vlčková, DiS. – tutor 
KS Zliv

Virtuální Univerzita třetího věku
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Jako každý rok je jaro pro nás velmi 
náročné, protože je to čas soutěžních 
přehlídek. Připravovali jsme se svědo-
mitě, obětovali svůj volný čas soustředě-
ním a v neposlední řadě se těšili na nové 
zkušenosti.

19. 3. 2016 – Ždánický motýl
Na tuto soutěž jsme jeli úplně poprvé, 

kromě našich velkých formací zde soutěžila 
také jedna naše sólistka, Veronika Raddo-
vá. Soutěž byla také specifická tím, že i já 
jako trenér jsem na kategorie, ve kterých 
nesoutěžila naše děvčata, seděla v porotě 
a vyzkoušela si tak i druhou stránku sou-
těže; objektivně posoudit výkony soutěží-
cích. I přes malé prostory v sokolovně to byl 
příjemný den a odjížděli jsme s medailemi 
na krku. Veronice unikla medaile o fousek 
a skončila na 4. místě z 10 soutěžících. Prin-
cezničky si vybojovaly krásné 3. místo ze 
sedmi skupin, Princezny o jediný bod zůsta-
ly na 4. místě a Andílci vybojovali 3. místo 
v kategorii Rodičovské týmy.

3. 4. 2016 - Kvalifikace MČR Stochov 
Na kvalifikaci do Stochova jely opět 

všechny naše týmy i sólistka Veronika. Zde 

se bojovalo o postup do finále MČR v mažo-
retkovém sportu. Tato soutěž je pro nás vždy 
velmi náročná, je třeba splnit spoustu přede-
psaných cviků a konkurence je opravdu vel-
ká.  Zároveň je to pro nás vždy výzva, postavit 
se tak dobrým týmům. Soutěž byla rozdělena 
na různé disciplíny. Připravovali jsme tedy 
rovnou dvě soutěžní vystoupení pro kadetky 
a seniorky. Výsledky viz. tabulka.

9. 4. 2016 – Power of dance – České Bu-
dějovice

Tato soutěž pro nás byla novinkou, 
i když už to byl 5. ročník. Soutěž byla multi-
žánrová, soutěžily zde proti sobě různé ta-
neční styly, rozdělené do věkových katego-
rií. Objevily se zde opravdu skvělé taneční 
kolektivy z celého jihočeského kraje. Naši 
soupeři předvedli výrazový tanec, balet, 
break-dance a jiné. I přes to, že jsme se tro-
chu vymykaly ostatním žánrům, dokázaly 
jsme uspět:

30. 4. 2016 – Finále MČR Kladno
Na finále MČR se vypravily pouze dvě 

naše skupiny. Podle kategorií bylo finálo-
vé kolo rozděleno do dvou měst, Andílci 
a Pidi měli jet na finále do Karviné, což je 
pro nás ale příliš finančně ale i časově ná-
ročné. I přes to, že postup do finále si vy-
bojovaly všechny naše skupiny, vítězný boj 
čekal jen Princezny a Princezničky. Jelikož 
do finále postupovaly mažoretky ze všech 
kvalifikačních kol, které dosáhly dostateč-
ného počtu bodů, sešla se na finále opravdu 
velká konkurence soutěžních skupin. Prin-
cezničky tedy bojovaly se svou pódiovou 
sestavou proti 21 kolektivům. Jelikož naše 
kadetky byly letos na postupové soutěži po-
prvé, bohužel jsme na konkurenci nestačily. 
Hodnotí se opravdu přísně a všechny chyby 
jsou po zásluze potrestány :-) Ačkoliv jsme 
byly s naším výkonem spokojené, umístily 
jsme se na 20. místě z 22soutěžících. Body 
se počítají na setiny. Byla to pro nás ale cen-
ná zkušenost a víme, že musíme ještě hodně 
makat :-) V defilé bylo pouze 5 soutěžních 
týmů, ale i tam jsme skončily. Disciplína de-
filé byla pro nás opravdu náročná. Princez-
ny soutěžili v kategorii Senior defilé i podio. 
Tady jsou pravidla ještě přísnější, více po-
vinných těžkých prvků, jeden tým lepší než 
druhý. V disciplíně Defilé jsme získaly stří-
brnou medaili, i když jen z 3 skupin, i tak to 
byla cenná zkušenost a z medaile jsme měly 
velkou radost.

V disciplíně podio bylo celkem 8 soutěž-
ních kolektivů a nám utekla medaile o fous, 
získaly jsme 4. místo, což byl pro nás velký 
úspěch, umístit se do první poloviny ve fi-
nále MČR.

1. května slavíme narozeniny (13) již 
tradičně na hudebně-tanečním festivalu 
v Rapšachu. I tentokrát jsme zapojily všech-

Soutěžní jaro u Hlubockých Princezen

Pidiprincezničky 
v kategorii mini 
formace littlecadet

1. místo

Princezničky defilé 
kadet

1. místo  
a postup na MČR

Princezničky podio 
kadet

1. místo  
a postup na MČR

Princezny defilé 
senior

1. místo  
a postup na MČR

Princezny podio 
senior

3. místo  
a postup na MČR

Andílci podio rodi-
čovské týmy

1. místo  
a postup na MČR

Veronika sólo 9. místo  
bez postupu  
(i přes vynikající výkon, za 
který jsme na ni byly pyšné)

Pidiprincezničky 2. místo z osmi

Princezničky 2. místo z pěti

Princezny 3. místo ze sedmi

Veronika sólo 2. místo ze čtyř 
soutěžících

Kulturní a spolková činnost
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ny naše týmy, dvě sólistky Veroniku a Páťu 
a navíc také naše super tatínky – Haka boys. 
Letos s námi drželi basu a také se převlékli 
za mažoretky (do sukýnek) a naučili se cho-
reografii s hůlkou. Jejich vystoupení je vždy 
pro pobavení diváků, ovšem tentokrát mno-
zí diváci přes slzy smíchu skoro nic neviděli. 
Já jako trenér si velmi vážím jejich zapoje-
ní, nejen že pobaví naše diváky, nejen že je 
s nimi na tréninkách velká zábava, ale hlav-
ně podporují své dcery a manželky v tomto 
krásném tanečním sportu. V našem týmu 
proto tančí celé rodiny a soudržnost našich 
členů je tím úžasně posílena.

21. 5. 2016 – O májovou korunku Jemnice
Letos jsme v Jemnici byli již posedmé. Je 

to velmi příjemná soutěž na kterou se letos 
sjely týmy z 24 měst celé ČR a vystupovalo 
zde celkem kolem 700 mažoretek. Na tuto 
soutěž jsme připravili speciální spojení An-
dílků a tatínků, jejich vystoupení jsme spo-
jili a vytvořili tak relativně velký rodičovský 

tým (16 tanečníků), který ukázal nejen skvě-
lou práci s hůlkou, kterou naše ženy celý rok 
pilují, ale také to, že si umíme ze sebe udě-
lat legraci a udělat pro diváky zábavu. Proto 
jsme z celkem pěti soutěžních formací získa-
li zlatou medaili, ze které jsme měli opravdu 
upřímnou radost. Jako mini formace opět 
vystoupily naše nejmenší Pidiprincezničky, 
které díky nemoci některých holčiček neby-
ly kompletní a proto ani vystoupení nevy-
padalo tak jak mělo, i přes to, že se snažily 
ze všech sil, na medaili to bohužel nestačilo. 
Měli jsme z nich ale velkou radost, jsou to 
naše malé/velké šikulky. Princezničky měly 
celkem 6 soupeřů v kategorii Kadet a díky 
nasazení, úsměvu a skvělému výkonu vybo-
jovaly krásnou stříbrnou medaili. Princezny 
si z Jemnice odvezly bronzovou medaili, 
a tak byl tento ročník pro nás velmi úspěšný.

Uf… soutěžní sezona je za námi, ale 
spoustu krásných akcí nás teprve čeká. Na-
příklad výročí hlubockých dobrovolných 

hasičů, zahajovací ceremoniál Eurogymu 
2016 – gymnastické soutěže konané v Čes-
kých Budějovicích, kde budeme vystupovat 
se světelnou show v Budvar aréně, dětské 
dny nebo národní dožínky při výstavě Země 
Živitelka. Ani o prázdninách si tentokrát 
moc neodpočineme. Už teď se ale těšíme 
na září na nové tváře, nové přátele. Můžete 
se stát naším členem a zažít tak nejen zába-
vu na trénincích, ale také soutěžní atmosfé-
ru. Děti přijímáme od 4 let, horní hranici 
věku nemáme :-) Tančí s námi dámy/páno-
vé, kterým je i 50 let. Nový rozvrh hodin 
bude na webu www.hlubockeprincezny.cz 
v září 2016 a přihlásit se můžete telefonicky 
728 942 801 nebo emailem hlubockeprin-
cezny@centrum.cz.

Za celý kolektiv Hlubockých Princezen
Bc. Tereza Kadlecová

XX. ročník krajské soutěžní přehlídky kytarové hry Zlivská kytara 2016
Letošní Zlivská kytara byla od počátku 

poněkud slavnostnější, slavila totiž své 20. 
narozeniny. Hned při zahájení ředitel ZUŠ 
Piaristické nám. v Č. Budějovicích poděko-
val za všechny své kolegyně a kolegy ředite-
li zlivské školy Janu Režnému za dlouholeté 
organizování této přehlídky. Ten na oplátku 
poděkoval všem spolupracovníkům v čele 
s Janou Zavičákovou, kteří se na přípravě 
této významné akce každoročně podílejí, 
a bez kterých by to prostě nešlo. Díky všem 
se Zlivská kytara řadí už po dvě desetiletí 
k nejoblíbenějším krajským akcím tohoto 
druhu a její účastníci se pravidelně vracejí. 
V dnešních porotách často zasedají peda-
gogové, kteří před časem sami ve Zlivské 
kytaře soutěžili.

Velkého ocenění se dostalo Vilmě Ma-
nové, která v roce 1996 přišla s myšlenkou 
organizovat kytarovou soutěž, jež by vypl-
nila tříletou mezeru mezi národními po-
stupovými soutěžemi. Za její vydatné spo-
lupráce se také realizovaly první ročníky 
Zlivské kytary, které ještě nebyly nijak re-
gionálně omezeny. Postupem času vzrostla 
obliba Zlivské kytary do takových rozměrů, 
že počet účastníků přesahoval možnosti ka-
pacity školy. Proto došlo k omezení na ZUŠ 
Jihočeského kraje.

Zlivská kytara 2016 se opět obešla bez 
podpory Jihočeského kraje, jehož nová do-
tační pravidla jsou nepřijatelná. Naproti 
tomu nám opět velmi pomohlo Město Zliv 
bezplatným poskytnutím sálu Kulturního 
domu pro závěrečné finále přehlídky a fir-
ma Melodie - Voříšek, která věnovala cenu 
pro absolutního vítěze. Největšími sponzory 
však zůstávají samotní účastníci přehlídky.

Atributy Zlivské kytary

• skvělá organizace
• příjemná atmosféra, klid a pohoda
• párek s chlebem a hořčicí
• prodejní výstava notového materiálu
• většina soutěžících získá cenu
•  všichni účastníci získají diplom a pro-

pisku s logem Zlivská kytara
•  koncert hosta přehlídky, kterým je 

vždy významný interpret nebo soubor
•  koncert nejlepších soutěžních vystoupe-

ní, na kterém je jmenován absolutní vítěz
• závěrečný raut

Zlivská kytara 2016 probíhala ve všech 
prostorách ZUŠ, I. stupně a školní druži-
ny ZŠ ve Zlivi. Žáci školy dostali tento den 
„ředitelské volno“. Soutěžilo se paralelně  
v 6 místnostech. 7 učeben bylo vyčleněno 
pro šatny a přípravny účastníků. K parko-
vání účastníků přehlídky bylo k dispozici 
hřiště školy. Pro soutěžící a jejich učitele 
byla v prostorách ZUŠ instalována malá 
prodejní výstava notového materiálu. 
Noty zapůjčila firma Hudební nástroje –  
MELODIE Voříšek České Budějovice, která 
je pravidelným partnerem přehlídky. Firma 
Melodie Voříšek věnovala také cenu pro ab-
solutního vítěze. Účastníci se po celou dobu 
přehlídky mohli občerstvit v bufetu, který 
škola provozuje v rámci svých bohatých do-
plňkových činností.

K účasti ve Zlivské kytaře 2016 bylo při-
hlášeno 165 soutěžících z 21 ZUŠ Jihočeské-
ho kraje. Potěšila nás návštěva Mgr. Marce-
ly Šturmové a Mgr. Eriky Máchové z OŠMT 
Krajského úřadu Jihočeského kraje.

Finále přehlídky se již potřetí uskuteč-
nilo v sále kulturního domu. Velké poděko-
vání Městu Zliv, panu starostovi a zaměst-
nancům kulturního domu za vstřícnost.

Všichni soutěžící získali propisku s lo-
gem přehlídky a diplom. Za umístění bylo 
oceněno 148 soutěžících.

Oblíbený závěrečný raut připravily ku-
chařky ZŠ a ZUŠ Zliv v prostoru školní jí-
delny.

Zlivská kytara je přehlídkou soutěžní, 
to znamená, že jsou oceňována nejlepší vy-
stoupení. Věříme, že i účastníci, kteří oce-
něni nebyli, zažili příjemný a inspirativní 
den. Věříme, že Zlivská kytara 2016 byla 
pro zúčastněné žáky i pedagogy přínosem 
a motivací pro další práci.

Děkuji všem, kteří se obětavě podíleli 
na přípravě a realizaci přehlídky.

Další dekádu Zlivské kytary otevřeme 
v pátek 5. května 2017!

Mgr. Jan Režný, ředitel ZŠ a ZUŠ Zliv

Kulturní a spolková činnost
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Konec školního roku je v mateřské 
škole vždy bohatý na různé kulturní 
a mimořádné akce, na které se děti ve-
lice těší. Je totiž spoustu věcí jinak než 
obvykle, zažijí různá dobrodružství, 
cestují vlakem i autobusem, je více po-
hybu a méně „spaní“.

Některé akce máme ve školce společné, 
jiné si třídy organizují individuálně. Letos 
nám například město zafinancovalo pro 
všechny děti zážitkový výlet do Hopsária, 
Prym Consumer, a.s. zase výlet do multi-
kina CineStar. Profesionální HZS České 
Budějovice pro nás uspořádá „Dopoledne 
s hasiči“, kde se děti seznámí s technikou 
a celkově s prací hasičů. Velmi podobná 
je i akce se zlivskými dobrovolnými hasi-
či, kteří dětem přiblíží zase svoji techniku 
a práci a také vyhodnotí výtvarnou soutěž.

U těch nejmenších je individuální na-
bídka aktivit trochu omezena, ale přesto 
pořádají malý výlet s batůžky ke Knopru. 
Ty starší už jedou do ZOO Protivín, jdou 
na pěší výlet k Blanskému rybníku, jiní zase 
na pěší výlet na Králičák, kde se chystají 
v terénu i poobědvat, dále pořádají sportov-
ní odpoledne s rodiči se zmrzlinovým ob-
čerstvením. Také budou hrát na šipkovanou 

a plnit úkoly v přírodě, pořádají „Dopravní 
den“, jehož součástí jsou závody motokár. 
Velmi se bude dětem líbit určitě i tematický 
výlet na výstavu „Stromy jako domy“. A ty 
úplně nejstarší pojedou na kolech ke Kuba-
tovi, kde dostanou i oběd a celé dopoledne 
se budou věnovat různým sportům. Jako 
závěr spolupráce předškoláků a děvčat de-
vátých tříd ze základní školy ve Zlivi je pro 
děti připraven kulturní program v „Po-
hádkovém lese“. Celý maraton oslav konce 

školního roku bude zakončen slavnostním 
šerpováním předškolních dětí, jejich závě-
rečnou besídkou spojenou s opékáním buř-
tů a následným přespáním ve školce. 

A to je konec - prázdniny a pak už ško-
la! My všichni přejeme našim předškolá-
kům zdárný a úspěšný start v základní ško-
le a doufáme, že na“tu svoji školku“ budou 
rádi vzpomínat.

Taťána Hačková
ředitelka MŠ Zliv

Konec školního roku v mateřské škole

Kulturní a spolková činnost
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Folklorní soubor se letos připravo-
val na několik krásných festivalů a akcí, 
na kterých jsme chtěli ukázat naši celo-
roční činnost. 

V únoru jsme měli milou povinnost 
předvést předtančení na zlivském Svíčko-
vém plese, kde předvedla za doprovodu ka-
pely naše dospělá taneční složka úplně nové 
pásmo Na pavlači. 

Jelikož přípravě na folklorní festiva-
ly se opravdu svědomitě věnujeme, vyra-
zil v březnu celý soubor na soustředění 
do Čestic, kde je v krásné přírodě a malé 
vesničce usazena škola v přírodě. Nic nám 
zde nechybí, máme zde dostatek prostoru 
jak pro trénování, tak pro odpočinkové ak-
tivity. Děti zde pilně připravovaly své pás-
mo Husičky a dospělí se zase soustředili 
na techniku. Za dohledu našeho folklorní-
ho přítele Patrika Řediny jsme pilovali kro-
ky, držení těla a různé taneční kreace.

V letošním roce jsme také poprvé po-
jali lidově velikonoční svátky. S písničkou 
a koledou jsme obešli Zliv, udělali jsme ně-
kolik zastávek u našich přátel, ale také zce-
la neohlášeně například v domě seniorů, 
u pana ředitele Jana Režného a další. Měli 
jsme radost, že občané Zlivi měli o lidové 
zvyky zájem a že byl na velikonoční koledu 
kladný ohlas. Snad jsme tím založili krás-
nou tradici, ve které bychom rádi pokračo-
vali.

Na prvního máje jsme již podruhé vy-
razili na hudebně-taneční festival do Rap-
šachu. Festival se konal již po deváté a i le-
tos zde bylo žánrově mnoho rozdílných 
souborů. Premiéru zde mělo pásmo děti 
z Bystřiny s názvem Husičky a dětem se 
moc povedlo.

Konec května již tradičně patřil folklor-
nímu festivalu v Kovářově, kde naše dospě-

lá taneční složka předvedla svůj program 
spolu s dalšími devíti soubory. Byla zde 
i odborná porota, delegovaná Národním 
ústavem lidové kultury ve Strážnici. Je pro 
nás vždy velkou výzvou postavit se vedle 
souborů, které už mají za sebou 30 let půso-
bení. A připomínky od poroty jsou hodnot-
nou pomocí ke zlepšení a motivací k práci. 
Festival se každoročně koná na návsi pod 
širým nebem. Začíná průvodem kolem 
návsi a představením jednotlivých souborů 
na podiu. Tradičně bohužel nepřálo počasí 
a my jako předposlední vystupující soubor 
jsme již vystupovali na prknech podia kul-
turního domu. 

O týden později 3. 6. 2016 se konalo 20. 
setkání dětských folklorních souborů, ten-
tokráte v Milevsku. I sem se sjelo celkem 
šest dětských souborů a opět zde byla od-
borná komise. Naše děti předvedly pásmo 
Husičky a malé děti z Bystřinky tančily vý-
běr lidových tanců. Dostali jsme pochvalu 

za pěkně zpracované téma Husiček a malé 
děti měly od poroty obdiv za samostatnost, 
protože jako jediné zvládly všechny tance 
bez pomoci dospělých tanečníků, či star-
ších dětí.

Velmi důležitou a očekávanou akcí bylo 
také námi pořádané III. folklorní odpo-
ledne pod lipami, které se konalo v neděli 
5. 6. 2016 ve Zlivi, v parku u kostela. I přes 
nestabilní počasí jsme se odhodlali akci 
venku uspořádat a bylo to dobré rozhodnu-
tí. Maminky našich dětí napekly výborné 
občerstvení, za podpory města jsme měli 
k dispozici taneční parket a stoly s lavicemi 
a nakonec příjemné počasí přispělo k tomu, 
že to bylo opravdu velmi hezké folklorní se-
tkání. Pozvali jsme dva hosty, folklorní sou-
bor Lučina z Úsilného a Baráčníci z Pištína, 
kteří spolu s námi vytvořili krásný pro-
gram. Děkujeme publiku za jejich přízeň 
a vřelý potlesk, děkujeme městu za podpo-
ru a já, jako vedoucí souboru, děkuji dětem, 
dospělým, muzikantům i všem rodičům, 
že spolu se mnou tančíte, hrajete a zpívá-
te, společně tvoříme krásné akce a mám ze 
všech velkou radost.

Školní rok pomalu končí, ale my máme 
již nyní v plánu další akce. 16. 6. vystupu-
jeme na Seniorské písni v KD Slávie, 25. 6. 
ve Zbudově na Kubatových slavnostech, 30. 
7. jedeme do Prahy na Mezinárodní folklor-
ní dny, 13. 8. do Pištína a 20. 8. se společně 
uvidíme na Slavnostech mrkve.

Od září se budeme těšit na nové dětské 
tváře, hlavně ty nejmladší, kterých nám le-
tos ubylo a stále mezi sebe přijímáme do-
spělé tanečníky a hlavně pány, kterých není 
nikdy dost.

Za celý soubor Bystřina
Bc. Tereza Kadlecová

Folklorní soubor Bystřina
Kulturní a spolková činnost
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V březnu tohoto roku byly položeny 
stavební kameny nové tradice, byl uspo-
řádám 1. zlivský karneval. Na organi-
zaci se podíleli členové spolu Racek, 
mateřské centrum Sluníčko a SK Zliv.

V naší obci bohužel tradice pořádání 
masopustních průvodů zanikla, pomalu 
vymizely i maškarní bály, proto jsme se roz-
hodli radovánky v maskách do města vrátit. 
Naší snahou nebylo umělé šroubování ně-
čeho nového do starých tradic, ale snad se 
nám podaří maškarní veselí do obce vrátit.

Karnevalový den byl rozdělen do tří 
částí, které na sebe plynule navazovaly 
a snažily se přinést zábavu všem generacím.

Vše odstartovalo v 13:30, kdy se 
po Zlivi vypravil průvod masek. Díky po-
moci místního hasičského sboru byl prů-
vod plynulý a bezpečný. Divoká růže a Ry-
bářská bašta maskám zajistily pitný režim. 
Do průvodu se za vedoucím vozem s vosím 
designem vezoucím káru s muzikanty vy-
daly roztodivné masky zvířat, čarodějů, 
princezen, vojáků, trpaslíků i pohádko-
vých postav. Průvod obešel poměrně vel-
kou část Zlivi a vylákal spoustu diváků 
z domovů.

Od 15 hodin se hlavně malé masky pře-
sunuly do kulturního domu, kde pro ně ma-
teřské centrum připravilo zábavné odpole-
dne plné her a soutěží. Nesměla chybět ani 
soutěž o nejlepší masky.

Po skončení dětské části se do kul-

turního domu vrhli členové Racku a SK 
Zliv a připravili Maškarní ples pro dospě-
lé, který odstartoval ve 20 hodin. Večer 
byl provázen tajemnými bytostmi Bílých 
paní, které se slétly ze svých hradů, aby 
zde vyhlásily nejkrásnější a nejoriginál-
nější masky. K tanci hrála kapela Brodwej, 
své vystoupení předvedly Pištínské balet-
ky. Před půlnocí porota vyhlásila nejlepší 
masky, které byly odměněny hodnotnými 

dárky. Na ples dorazily opravdu originální 
masky propracované do nejmenších detai-
lů a porota měla velice těžké rozhodování.

Už se těšíme na další ročník karnevalo-
vého dne a doufáme, že se sejdeme v mno-
hem větším počtu, protože kdo na jakékoliv 
části akce byl, může vyprávět, kolik legrace 
jsme zažili a jak jsme se krásně bavili napříč 
generacemi.

Kristýna Vantrubová, spolek Racek

Kulturní a spolková činnost

První zlivský karneval

Dne 22. března 2016 besedoval v Měst-
ské knihovně Zliv se svými čtenáři známý 
záhadolog PhDr. Arnošt Vašíček. Odměnou 
za zajímavé vyprávění o nevysvětlitelných 
archeologických nálezech, podivných úka-
zech, tajemství pyramid atd., byl potlesk a 
konstatování přítomných, že by rádi panu 
Vašíčkovi naslouchali až do rána.

M. Matoušková

Beseda se záhadologem 
PhDr. Arnoštem Vašíčkem
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Existuje několik verzí o pěstování 
mrkve ve Zlivi, některé jsou vyloženě 
absurdní, jiné sice reálnější, ale nej-
pravděpodobnější je verze historika 
Zlivi pana Václava Vondry, který našel 
v archiváliích svatební smlouvu z roku 
1801. V té je psáno, že zlivští hospodáři by-
dlící na návsi přidávají k věnu svým dcerám 
osm záhonů mrkve. Šlo o pozemek, kde dnes 
stojí kostel. V těchto místech byly dva ryb-
níčky, které byly zrušeny a byla sem naveze-
na úrodná půda. Po několika letech zde byla 
postavena kaple, k níž byl později přistavěn 
kostel. Pěstování mrkve postupně zanikalo, 
ale protivenství proti ní přetrvalo léta.

Opačný postoj k pěstování mrkve měli 
obyvatelé Polné na Vysočině. Ti na popud 
majitele panství pěstovali mrkev již v šest-
náctém století jako doplněk výživy. Měli 
o svou mrkev takový strach, že se modlili: 
„Svatý Liguriáši, opatruj nám mrkev naši, 
ať nám ji přibyslavští neodnáší.“ Dodnes v 
druhý zářijový víkend v roce pořádají vel-
kou Mrkvancovou pouť, domy zdobí snítky 
mrkve, hospodyně napečou mrkvánky, je-
jichž recept se dědí z generace na generaci. 
Na této pouti jsme byli se zájezdem v roce 
2007. Ptala jsem se průvodce, zda jsou také 
zakoplexovaní Mrkvani jako my ve Zlivi. 
S podivem mi odpověděl, že není proč mít 
komplex z toho, když pro sebe něco pěstují. 

Holt jiný kraj, jiný mrav. V Polné jsme byli se 
zájezdem ještě dvakrát. Polná má co nabíd-
nout, je zde zámek se Zámeckou restaurací, 
muzeum a čtyři kostely, jedním z nich je dě-
kanský kostel s nádherným interiérem, dále 
synagoga se židovským muzem, muzeum 
školy a rybník Peklo.

Letošní Slavnosti mrkve se budou konat 
20. srpna. Oslavy budou probíhat v místech, 

kde se v devatenáctém století začala mrkev 
pěstovat. Jsem ráda, že se mrkev slaví, je to 
satisfakce našim předkům za jejich kreati-
vitu a přičinlivost, že dokázali hospodárně 
využít každý kousek půdy. Tenkrát nemohli 
tušit, jaké trauma s mrkví, potažmo ozna-
čením za Mrkvana, způsobí některým po-
tomkům.

L. Čermáková

V základní škole ve Zlivi funguje již 
spoustu let loutkové divadlo Bubu. V le-
tošním školním roce 2015/2016 soubor 
nastudoval dvě představení, Ve městě 
Strašín straší a Kouzelné zrcadlo. 

Obě představení děti zahrály nejen 
svým spolužákům, ale i dětem v mateřské 
škole a na závěr rodičům a přátelům.

V prostorách sálku využívaného naším 
souborem stojí překrásné loutkové divadlo, 
jehož autor nám byl ještě donedávna ne-
známý. Náhodou se nám podařilo na jedné 
z kulis najít podpis. Při podrobnějším hle-

dání se nám podařilo objevit jméno i leto-
počet, Karel Štapfer – 1930. Tento údaj nám 
stačil, abychom se pustili do pátrání po au-
torovi na internetu a zjistili jsme tyto úžas-
né informace: 

Karel Štapfer se narodil v roce 1863. Žil 
v Praze na Malé Straně. Byl malíř ilustrátor 
a scénografr. Pracoval například s malířem 
Luďkem Maroldem na panoramatu Bitvy 
u Lipan, což je se svou rozlohou větší než 
1000 čtveřečních metrů největší panorma-
tický obraz v Čechách umístěný v pavilonu 
na pražském výstavišti.

Štapfer pracoval v Národním divadle 
jako výtvarník, mimojiné aranžoval velko-
lepé scény k Shakespearovým dramatům.
Vytvářel také loutky a dekorace pro loutko-
vá divadla.

Vedle všech těch inforamcí, které obsa-
hoval internet, se nám zjevilo naše divadél-
ko. Tento objev nás naplnil radostí, ale záro-
veň i odpovědností za kousek naší historie.

Loutkoherci a vedoucí kroužku  
Ludmila Mojková

V rámci letošních Slavností 
mrkve chystáme novinku, 

součástí oslav bude ku-
linářský koutek. Po-

kud máte oblíbený 
recept na pokrm 

z mrkve, ozvěte 
se nám do kon-

ce července. Váš recept nafotíme, napíšeme 
a zahrneme do originální Mrkvové kuchař-
ky, která bude na Slavnostech představena 
veřejnosti. Přímo na Slavnostech pak bude-
te mít možnost svůj recept osobně prezento-
vat. Prosím kontaktujte paní Vantrubovou 
na telefonu 723 036 793 nebo v prodejně Ráj 
chovatele co nejdříve, abychom mohli Váš 

recept včas nafotit a připravit.
 Kristýna Vantrubová

redakce Zlivanu

Jak to vlastně bylo s tou mrkví?

Loutkové divadlo Bubu
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Kulturní a spolková činnost, sport

V květnu navštívil naše městečko 
známý folkový zpěvák a textař Jaroslav 
Samson Lenk. Sál zaplněný k prasknutí 
dokázal Samson dvě hodiny bavit úžas-
nými písničkami, příhodami ze života a 
veselými historkami. 

V repertoáru nemohly chybět ani zná-
mé písničky z večerníčků pro děti. Někte-
ré více známé kusy zpíval celý sál a věřím, 
že nás všechny, co jsme je znali, zahřály u 
srdce.

Když jsme se Samsonem seděli ještě po 
koncertě, hodnotil zlivské publikum jako 
skvělé diváky, kteří se zapojili, zpívali a 
krásně se usmívali, takže i on sám si kon-
cert velice užil.

Více fotek z koncertu a videa naleznete 
na facebooku spolku Racek. Děkujeme Vám 
všem, že jsme se na koncertě sešli v tak hoj-
ném počtu a už se těšíme na další kulturní 
akce, které pro Vás připravujeme.

Kristýna Vantrubová, spolek Racek.

Jaroslav Samson Lenk ve Zlivi

Letošní závěr fotbalové sezony byl 
vskutku hektický a pro fotbalové fa-
noušky zase napínavý až do posledních 
zápasů. Zlivští muži díky zlepšenému 
výkonu setrvají i na jaře v I. B třídě. 

Pokud se podaří mužstvo ještě vhod-
ně doplnit a hlavně udržet stávající hráče, 
mohli bychom se na podzim těšit na zají-
mavé zápasy, ale hlavně i na hru, která se 
bude našim fandům určitě líbit. 

V dorostenecké kategorii nebylo už 
od začátku vcelku co řešit, protože naši 
hráči si v okresním přeboru s předstihem 
zajistili prvenství a příští sezonu je čeká 
jistě obtížnější práce v I. A třídě. S touto 
soutěží už ale mají zkušenost zlivští starší 
žáci, kteří ji letos dokázali po velice dobrých 
výkonech dokonce vyhrát, za což jim patří 
veliká gratulace. 

Nemůžeme ale zapomenout ani na naše 
nejmladší, kteří také podávali ve svých ka-
tegoriích hezké výkony, a pokud budou po-

kračovat tak jako doposud, určitě své starší 
kolegy jednou napodobí. 

Pro příští sezonu tak opět máme, a trou-
fám si říct jako jedni z mála v širokém oko-
lí, zástupce ve všech kategoriích od mladší 
přípravky až po muže. Touto cestou bych 
chtěl poděkovat všem našim trenérům 
za dobrou práci, kterou pro náš klub odved-
li. Poděkování patří u mladších samozřejmě 
i rodičům, kteří se snaží svoje ratolesti v je-
jich fotbalovém růstu podporovat. 

Závěrem nebudu hodnotit uplynulou 
sezonu jako celek, protože všichni dobře 
víme, že něco se povedlo lépe a na něčem 
se bude muset ještě pracovat. Teď už nás 
čeká tedy jenom společná dokopná a zhru-
ba za tři týdny se opět pustíme do tréninků, 
abychom našim fandům dělali svou hrou 
radost i nadále.

Karel Jindrle, předseda SK Zliv

Zhodnocení soutěžního roku 2015/2016 – SK Zliv

Konečné výsledky v jednotlivých kategoriích – sezona 2015/2016:
muži 1. B tř. skup A 12. místo (před posledním kolem)
dorost OP 1. místo (příští rok budou hrát 1. A dorostu)
starší žáci 1. A tř. skup. B 1. místo
mladší žáci 1. A tř. skup. B 3. místo
starší přípravka OP nejsou vedeny tabulky
mladší přípravka OP nejsou vedeny tabulky

Vítěz 1. A třídy skup. B – tým starších žáků 
spol. SK Zliv/TJ Hluboká

Část týmu mladší přípravky před posledním 
zápasem v sezoně.

Starší přípravka – občerstvení mezi poločasy.
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zliv, 8. květen 2016

8. květen je nejen 
státním svátkem připomínajícím osvo-
bození od nacismu a Dnem matek, ale 
i svátkem sportu ve Zlivi. Již po páté 
jsme se v rámci Oranžového roku ve Zli-
vi díky SKUPINĚ ČEZ sešli, abychom 
společně zdolali trať 42 195 m.

Registrace do dětského půlmaratónu 
začala v půl desáté. Někteří si zamluvili svá 
oblíbená čísla dopředu a další byli na místě 
hodinu před startem. Na účastníky dětské-
ho běhu čekala při registraci novinka – vy-
plnění osobního dotazníku, do kterého ka-
ždý napsal pár údajů o sobě. 

Před odstartováním přivítal všechny 
přítomné pan starosta Ing. Jiří Štabrňák, 
který se následně s prvním běžcem ode-
bral na startovní čáru. Výstřelem z pistole 
v 10:00 h tedy pan starosta vyslal běžce číslo 
jedna – Filipa Peška (2013) – na trať. Začalo 
se s odpočítáváním dalších 52 okruhů. Děti 
si mezi sebou předávaly štafetový kolík. Ty 
nejmladší běžely v doprovodu rodičů, tzv. 
trasérů. Nově byl každý účastník, který 
na trať vyběhl, představen přihlížejícím. Di-
váci se tak dozvěděli něco o osobách samot-
ných běžců. Musím konstatovat, že většina 
dětí má ráda Českou republiku, s oblibou 
poslouchají rockové kapely, kluci preferují 
modrou barvu, holky růžovou a nejoblí-
benějším dětským jídlem je pizza. Cílovou 
pásku protnuly děti společně. Letos se běžel 
dětský půlmaratón 1 h 49 min a 50 s.

Po společném doběhu následovalo spo-
lečné focení.

Přestávku vyplnil doprovodný program, 
který zajistili zlivští dobrovolní hasiči. 
Představili zásahové vozidlo a nechali děti 
stříkat z vodního děla a hadic.

To už jsme se pomalu začali připravo-
vat na účastníky hlavního maratónu. Po-

třebovali jsme celkem 106 běžců, protože 
jsme měli před sebou 105 čtyřsetmetrových 
okruhů a jeden 195m úsek. V 13:00 h jsme 
maratón odstartovali. Tou dobou bylo roz-
dáno asi jen 40 čísel. Ale zase se podařilo, 
i s podporou těch mladších, rozebrat všech 
106 startovních čísel. Cílovou pásku běž-
ci protrhli v čase 3 h 22 min 35 s. Oproti 
minulému roku se běželo o 25 min poma-
leji. I letos se na trať postavili lidé, kteří to 
vůbec neplánovali a kteří původně přišli 
podpořit účastníky potleskem. Nadšením 
ostatních se nechali strhnout. Při hlavním 
maratónu byli jednotliví běžci rovněž před-
stavováni přihlížejícím. Dospělí, na rozdíl 
od dětí, navíc do dotazníků doplňovali svá 

životní kréda. Nejstarší účastnicí byla, jako 
v minulých ročnících, paní Pavla Tupá.

Počasí jsme měli jak na objednávku, 
celý den svítilo sluníčko a vál příjemný 
větřík. Panovala pohodová nedělní, skoro 
rodinná atmosféra. Každý, kdo doběhl svůj 
úsek, obdržel poukázky na doplnění ener-
gie a tekutin. Účastníci se dobře bavili ještě 
několik hodin po ukončení akce. 

Děkuji všem za aktivní účast, realizač-
nímu týmu za hladký průběh a SDH Zliv 
za doprovodný program.

Mgr. Brigita Jindrlová,  
SK Zliv, hlavní organizátor

5. zlivský štafetový maratón a 3. dětský půlmaratón
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